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BESZÁMOLÓ A 2111 SZADA C. ÖNKORMÁNYZATI LAP EGYÉVES  

TEVÉKENYSÉGÉRŐL 

(2022 – 2023) 

 

A korábbi beszámoló (2022. július) óta eltelt egy esztendőben több változás is történt a lappal 

kapcsolatban. Már 2022 elején felmerült, hogy idővel – amennyiben a kiadó, a Szada Nova 

NKft. pénzügyi lehetőségei, illetve az emberierőforrás-kapacitások megengedik – a lap több 

oldalszámmal jelenjen meg. Egyrészt, amiatt, mert az eredeti főszerkesztői elképzelés több, új 

– közérdeklődésre számot tartható témájú – rovat beépítését tartalmazta, másrészt a 2022 első 

félévében elfogadott önkormányzati kommunikációs koncepció szerint a lapnak törekedni kell 

az olvasók társadalmi és kulturális érdeklődésének kielégítésére.  

Mindezzel párhuzamosan előkészület történt egy olvasói kérdőív összeállítására, amelyben a 

kiadóval közösen arra voltunk kíváncsiak, hogy a lapot olvasó szadaiak milyen véleménnyel 

voltak a 2022. áprilisa óta tapasztalt formai és tartalmi változtatásokról (új címlap- és 

rovatstruktúra; illetve magazinosabb stílus hosszabb cikkekkel), továbbá arról, hogy a felhozott 

témákkal elégedettek-e és milyen egyéb témákról olvasnának szívesen. 

A kérdőív végül 2022. decemberében jelent meg a lapban, valamint a szada.hu-n is; a válaszok 

lezárása 2023. január végével történt. A beérkezett válaszok alapján a következő összefoglaló 

megállapítást lehetett tenni: 

 

„A tavaly elindított tartalmi megújítás bevált, ugyanakkor főleg a kultúra és az oktatás-nevelés 

témákban tovább szükséges fejleszteni. Ugyancsak bevált a magazinosabb irány, amit továbbra 

is tartani kell, ám a lehetőségek figyelembevételével több képet is meg lehetne jelentetni. A 

tárgyilagosságra pedig még nagyobb hangsúlyt kell fektetni. Mindezekre tekintettel szükség 

lenne legalább egy állandó/cikkíró külsős munkatárs bevonására, főleg az említett két összevont 

rovat „megtöltésére”. Illetve szükség lenne olyan fotósra is, aki nem csak önkormányzati 

eseményeket fotóz, hanem egyedi képillusztrációkat is készítene. Vagy ha ez nem teljesen 

megoldható, akkor stockfotó-szolgáltatásra lenne érdemes előfizetni, hogy ezzel a fotós 

személyes közreműködését kiváltsuk. Ha egyik sem lehetséges, akkor maradnak az ingyenes 

stockfotó-oldalakról vett, illetve az intézmények munkatársai által készített – változó minőségű 

–, valamint a saját magunk által készített – szintén változó minőségű – képek… 

A lap küllemét, layout-ját a korábban megküldött tervezetek alapján, azokat figyelembe véve 

alakítsuk át, amibe építsük be a fentebb jelzett olvasói észrevételeket.  

A vázolt jövőbeli jelentősebb fejlesztési irányok megvalósítása a laptulajdonos önkormányzat 

és a kiadó Szada Nova NKft. döntésén, illetve a mindenkori pénzügyi helyzeten múlik.” 

 

Ami utóbbi lehetséges fejlesztési irányokat illeti: 

„A válaszok felvázoltak egy lehetséges, hosszú távú fejlesztési elképzelést: mivel mindegyik 

szadai médium fontos számukra és a trendeknek megfelelően az online azonnali írott és videós 

tartalmakat is kedvelik, érdemes lehet megfontolni egy önálló hírcentrum – egy egység alatt 

lenne a nyomtatott lap készítése és az online híroldal készítése – kialakítását. Ehhez 

természetesen kell bővebb stáb, köztük újságírókkal, videósokkal, illetve mindkettőhöz 

„értőkkel”, és persze szükséges az ehhez megfelelő rendszeres és állandó pénzügyi forrás. 

Ebben a konstrukcióban a Régió Plusz Tv akár kiváltható lenne. A hírcentrumnak ilyenformán 

nem lenne része a szada.hu önkormányzati oldal, ott a klasszikus települési hírek, történések 

nem szerepelnének, csak általánosságban a száraz, tényszerű hivatali, testületi döntések, 

információk szerepelnének hírként.” 



Kiadói és tulajdonosi döntés alapján végül 2023. januárjától 20 helyett 24 oldalon jelenik meg 

a lap. Ennek nyomán néhány rovat neve módosult, hogy azokban akár többlettartalom is 

megjelenhessen (a Faluház saját rovata helyett Helyi kultúra c. rovat lett, illetve az iskola és az 

óvoda-bölcsőde önálló rovata helyett Oktatás-nevelés c. rovat lett), továbbá új rovatok (Zöld 

Szada – környezet- és természetvédelmi témák; Szadai Sport – a települési sportélet 

bemutatása; Helyi gazdaság – a szadai üzleti, gazdasági élet szereplőnek megjelenési lehetőség, 

illetve gazdasági, üzleti hírek, információk közlése; Helyi érték – helytörténeti jellegű írások) 

kaptak helyet. 

Mindezek egyúttal igazodtak a már említett kommunikációs koncepcióban 

megfogalmazottakhoz is: azaz a lapnak törekednie kell a hagyományok ápolásának segítésére, 

a helytörténeti hírek feldolgozására; a helyi értékek közvetítésére, az identitástudat erősítésére, 

a környezettudatos és jogkövető magatartás népszerűsítésére.  

A plusz négy oldal egyúttal arra is lehetőséget nyújt, hogy a kiadó több hirdetést is 

befogadhasson, így a lap fenntartásához ezek a saját bevételek is hozzájárulhatnak. 

 

Az említett elképzelésnek megfelelően a lap küllemének a megújítása is elkezdődött, és a 2023. 

márciusi számtól kezdve már ebben a modernebb, több fotót is tartalmazó formában jelenik 

meg. Egyes visszajelzések alapján ezt a megújítást kedvezően fogadták az olvasók. 

A koncepcióban ugyancsak fő, követendő szempontként szerepel az objektivitás. Mindegyik 

cikknél – amelynek témája megköveteli – a sajtóetikának is megfelelően az összes érintett 

szereplőnek megszólalási lehetőséget biztosítunk, azonban gyakran előfordul – főleg az állami 

szervezetek, minisztériumok sajtóosztályainak részéről –, hogy a lapzártáig nem felelnek a 

megkeresésekre. Emiatt akár egyoldalúnak is tekinthető egy-egy cikk, de ilyenkor jelezzük, 

hogy a megkeresett másik fél nem reagált időben, azaz az objektivitás nem sérül. Az 

objektivitást igazolja, hogy sem sajtójogi, sem egyéb jogi panaszok, észrevételek nem érkeztek 

a szerkesztőséghez vagy a kiadóhoz! 

A megjelenítendő témák, történések közül prioritást élveztek a helyi szervezésű programok 

beszámolói (Székely-nap, családi nap, 1848 m futás, ünnepnapi megemlékezések stb.). Emellett 

közérdekű helyi vagy országos jelentőségű témák is (parlamenti választás, vízhiány, 

energiaárak, önkormányzati aktualitások, közterület-felügyelet, új iskola nem építése, 

hulladékszállítás, hulladékgazdálkodás stb.) rendszeresen kiemelt figyelmet kaptak.  

Kiemelten jó a kapcsolat a helyi intézményekkel és egyházakkal, rendszeresen érkeznek 

részükről rövidebb, hosszabb aktuális hírek, beszámolók. A civil szervezetek számára is fennáll 

ez a lehetőség, de sajnos csak kevesen élnek vele. A Szadai SE szakosztályai ugyancsak 

kedvezően fogadták a sportrovat létrejöttét, egyre több szakosztály küld aktuális információkat. 

De más sportszervezetektől is érkeztek írások. 

A pozitívumok mellett akad két negatívum is. A képes illusztrációk ügye részben rendeződött, 

miután az önkormányzat részére fotókat készítő új fotóst is alkalmanként be lehet vonni a 

munkába – ugyanakkor nagyon sok a nem saját készítésű, hanem egyes képügynökségektől 

ingyenesen használható fotó. Ami a díjmentessége miatt hasznos, ám emiatt csak korlátozott 

mennyiséghez lehet hozzáférni. 

A megnövekedett oldalszámra tekintettel volt kísérlet arra, hogy legalább egy fő külsős – 

lehetőleg szadai és/vagy szadai helyismerettel rendelkező – újságíró csatlakozzon a 

szerkesztőséghez, aki alkalmanként jelentkezne különböző témájú írásokkal. A megkeresett 

személyek nem vállalták a feladatot, így az új rovatokat (és persze a meglévő rovatok közül 

néhányat) vagy főszerkesztő által készített anyagok, vagy hírügynökségi vagy egyéb releváns 

sajtóanyagok „töltik meg”. 
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